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polgármester

16



Készült:  Mérk Nagyközség Képviselő-testületének  2011. február 15-én  1500 órai  kezdettel megtartott 
              ülésén

Az ülés helye:  Községháza  Mérk

Jelen vannak:   Müller Istvánné polgármester
Aradi Ferenc, Haga Dezső,  Jónás Ferenc, Magyarics Anita , 
Reszlerné Pásztor Andrea képviselők
Török László jegyző
Gufártné Gyebróczki Teréz pü. csop. vez
Szabóné Rost Mária  NKÖ elnöke

Igazoltan hiányzik: Szabó Konrád Sándor képviselő

Müller   Istvánné  polgármester  asszony köszönti  a  megjelenteket,  megállapítja,  hogy az  ülés  határozatképes, 
mivel 6 fő jelen van.

Javaslatot tesz az alábbi napirend megtárgyalására és jegyzőkönyv hitelesítőnek  Reszlerné Pásztor Andrea és 
Aradi Ferenc képviselőket javasolja.

1.)  A 2011. évi költségvetési rendelet-tervezet megtárgyalása

Ezt követően a képviselő-testület  6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a javasolt napirend megtárgyalását és 
jegyzőkönyv hitelesítőnek  Reszlerné Pásztor Andrea és Aradi Ferenc képviselőket elfogadta.

Tárgy /  1. tsp. /  A 2011. évi költségvetési rendelet-tervezet megtárgyalása

Az előterjesztés szószerinti szövege csatolva a jegyzőkönyvhöz.

Reszlerné Pásztor Andrea a pénzügyi  bizottság tagja ismerteti  a bizottság határozatát  ,  miszerint a bizottság 
megtárgyalásra javasolja a képviselő-testületnek a rendelet-tervezetet.  ( határozat csatolva a jegyzőkönyvhöz )

Szabóné Rost Mária NKÖ elnöke megérkezett.

Gufártné  Gyebróczki  Teréz   pü.  csoportvezető  felhívja  a  jelenlévők  figyelmét,  hogy  a  most  benyújtott 
költségvetési tervezetet ebben az első fordulóban  mindenki ismerje meg, majd egy másik időpontban a mai ülés 
eredményeit hasznosítva alkossa meg a testület a 2011. évi költségvetést.  Nagyon sok nyitott pont van, amit 
még nem ismerünk , de a leglényegesebb az  „önhiki”.  Nem ismert a feltételrendszer, a Kormány február 28-án 
dönt e témában . A szakma meglátása szerint  valószínű, hogy a működési  hiányt fogják kezelni, így a működési 
kiadás célú  kifizetetlen számlák  egyszeri rendezése várható.  Most csak ismerje meg a testület a bevétel-kiadás 
számait, majd a Kormány döntéséhez második fordulóban igazítjuk a költségvetésünket.

Az elhangzottakkal  kapcsolatosan kérdést tett  fel  Aradi Ferenc képviselő, elmondja,  hogy ő úgy értelmezi a 
kiküldött anyagot, hogy az idén fog nőni a hitelünk, és kevesebbet fogunk tudni törleszteni belőle, valamint a 
személyi kiadások hogyan fognak csökkenni.

Jónás  Ferenc  képviselő  az  adók  megoszlása  és  az   ÁMK  finanszírozásával  kapcsolatosan  tett  fel  kérdést, 
valamint  az  önkormányzati  földek  szociális  célú  megművelését  kérdezte,  a  haszonbérleti  földek,  pedagógus 
illetményföld sorsa felől érdeklődött. 

Szabóné Rost Mária NKÖ elnöke az éves energia össz. felhasználás után érdeklődött,  a nemzetiségi  oktatás 
finanszírozásával  kapcsolatosan  kérdezett.  A  könyvtárnál  az  ablakcserét  szorgalmazná,  valamint  falunap 
szervezését vetette fel a LEADER pályázat lehetőségeivel. 

Az elhangzott kérdésekre Müller Istvánné polgármester asszony , Török László jegyző , Gufártné Gyebróczki 
Teréz  pü. csop. vez a kielégítő választ megadta. 
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Majd ezt követően  Müller Istvánné polgármester asszony szólt arról, hogy a 2011-es év egy feszített, nehéz 
gazdasági  év lesz.,  majd tájékoztatta  a  jelenlévőket  arról,  hogy felkérte  az  intézmények  vezetőit  arra,  hogy 
milyen takarékos intézkedések  megvalósítását látják lehetségesnek a 2011. évi költségvetésben . A javaslatok a 
jegyzőkönyvhöz csatolva.

Az  önkormányzat  vonatkozásában  kihangsúlyozta,  hogy nem működtetünk  ügyrendi  bizottságot,  feladatát  a 
pénzügyi bizottság vette át, illetve ad hoc bizottság, ha szükséges. A gépkocsik futása is összehangoltabb lett, 
éves  szinten ez   8.000 km megtakarítást  jelenthet  kocsinként.   A hivatalban  vissza lett  üzemelve  a  vegyes 
tüzelésű  kazán.   Mielőtt  polgármester  lett,  pedagógusként  dolgozott,  helyére,  valamint  a  nyugdíjba  vonuló 
pedagógusok helyére  nem vettünk fel  senkit,  ez  is  jelentős  megtakarítás.  A mostani  és  a  volt  polgármester 
fizetése között is jelentős megtakarítás keletkezik, ez bruttó 3,2 millió forint. A már említett üres pedagógus 
álláson  1,5 millió forint,  ügyrendi  bizottság  félmillió,  újságok,  folyóiratok lemondásával   1,7 millió forint 
megtakarítások  keletkeznek  a  2011.  évi  költségvetésben.   Fontosnak  tartja  a  sikeres  pályázatokat,  és  kér 
mindenkit, hogy figyeljék  a pályázati kiírásokat, ezzel is segítve közösségünk előrehaladását. 

A  polgármester  asszony ismertetését  követően  Reszlerné  Pásztor  Andrea  elmondja,  hogy ez  egy  minimális 
költségvetés,  a  költségvetési  koncepcióban  megfogalmazott  plusz  elvárások,  amit  kértek,  kimaradtak  a 
költségvetési tervezetből. Majd szólt, hogy jó lenne megújuló faluközpont uniós pályázathoz csatlakozni. Ő a 
volt  piac  környékére  gondolt,  ahol  lehetne  épület  és  park  felújításban  gondolkodni.   A belterületi  földutak 
szilárd burkolattal  való ellátása  is  fontos lenne,  de ugyanilyen  fontos  és  még az  idén intézkedni  kellene az 
intézmények energiatakarékosabb ellátására ( fűtés, világítás ) . Ezekhez a dolgokhoz  pályázat szükséges , mert 
csak pályázatokból lehet eredményt felmutatni, ilyen az iskola is, ahol pályázatok nélkül nem értük volna el ezt a 
fejlett   ellátottsági  szintet.  Szeretné,  ha a faluban utcanév és útbaigazító  táblák készülnének és kihelyezésre 
kerülnének.  Ezt véleménye szerint mi is meg tudnánk fából csinálni. Ehhez az szükséges, hogy fel kell mérni a 
szükséges mennyiséget és az itt lévő erdészettől, vagy fafeldolgozóktól be lehetne szerezni anyagot , akár ingyen 
is, és ebből amint már említette el is készíthetnénk.  

Szabóné  Rost  Mária  NKÖ  elnöke  szintén  az  intézmények  fűtés  korszerűsítését  javasolja  megújuló  energia 
felhasználásával  pályázat  útján.  Fontosnak  tartaná  falunap  szervezését.   Ugyancsak  faluközpont  szépítése 
pályázat beadását  szorgalmazza, oly módon, hogy vonjuk be az egyházakat is.   

Jónás Ferenc képviselő  fontosnak tartja a belterületi földutak burkolattal való ellátását, véleménye szerint  elég 
egy útalap  10-15 cm vastag erősen behengerelve.  Az  egész útalap építését a közmunka  programmal javasolja 
megvalósítani.   Szólt a kerékpár útépítéséről is, és arról, hogy  munkahely teremtésben kellene gondolkodnunk. 
A sportköröknél  a labdarúgást nagyobb összegű támogatással képzeli el. Felvetette, hogy ha volna arra alkalmas 
földterülete  az  önkormányzatnak,  azon  nem termelhetnénk-e  valamilyen  hasznosítható  árut.  Javasolja,  hogy 
fűtési szezonban a könyvtárat más intézményegységgel összevontan kellene üzemeltetni. 

A felvetésekre Müller Istvánné polgármester asszony reagált, kihangsúlyozta, hogy a képviselők hozzászólásai 
egybecsengenek  az  őáltala  elmondottakkal.  Jelezte  a  képviselők  felé,  hogy  a  belterületi  földutak  adatai 
összegyűjtve. Ezeket és a zúzott kővel történő borítás költségeit – amelynek már szintén utánanézett – mindenki 
rendelkezésére  bocsátja  a  következő  testületi  ülésre.  Arra  kéri  a  képviselőket,  hogy  a  kb.  6400m  út 
elkészítésének ütemezésére tegyenek javaslatot. Több pályázatot is ismertetett – falunap, sportöltöző bővítése, 
fűtéskorszerűsítés  -,  amelyeknek  átnézése  folyamatban  van.  Pályázatíró  céget  is  keres  folyamatosan.  Sok 
lehetőséget remél az Új Széchenyi-Terv-től is. Az intézmények fűtéskorszerűsítését már korábban is többször 
javasolta, és a kazáncsere ill. alternatív fűtés bevezetése folyamatban van.

Ezt   követően a képviselő-testület  6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozta :

Mérk Nagyközség Képviselő-testületének

14/2011.(II.15.) határozata

A 2011. évi költségvetési rendelet-tervezet megtárgyalása

A Képviselő-testület  !

A  2011. évi költségvetési rendelet-tervezetet megtárgyalta, azt a képviselő-testület következő ülésén
ismételten megtárgyalni javasolja végleges rendelet megalkotása céljából.
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A tárgysorozati pont megtárgyalását követően Aradi Ferenc képviselő elmondja, hogy a katolikus egyház egy fix 
építésű betlehemet kíván elhelyezni a templomkertbe, ahol a betlehemmel szemben a Béke utca és Hunyadi utca 
sarkán egy reklámtábla van elhelyezve. Véleménye szerint az zavarja a betlehemre a rálátást, ezért kéri, hogy 
vizsgálja meg a hivatal , hogyan lehetne elvitetni más helyre a táblát.

Müller Istvánné polgármester asszony reagált a felvetésre, elmondja, hogy megvizsgáljuk, mit lehet ez ügyben 
tenni , és arról az érintetteket időben tájékoztatni fogjuk. 

Ezt követően polgármester  asszony szólt és tájékoztatta a képviselő-testületet,  hogy a HMU 905 rendszámú 
kisbuszunk a Német Kisebbségi Önkormányzat képviselőit vitte Budapestre az Országos Német Önkormányzat 
találkozójára. A kisbusz Budapesten karambolozott, személyi sérülés nem volt, rendőri intézkedés nem történt. A 
baleset a mi sofőrünk hibájából következett be.  A helyszínen ez a tény elismerésre került.   A kárt a kötelező 
biztosításunk alapján kell állnunk. A vétlen gépjármű tulajdonosa részére a mi kötelező biztosításunk áll helyt, 
míg  a  saját  kárunkat  a  Casco  biztosításunk  alapján  tudjuk  rendezni.  Az  önrészünk  kb.  120  ezer  forint 
nagyságrendű.  A képviselőtestület  korábban  azt  javasolta,  hogy csak abban az esetben adjuk át  a  járművet, 
hogyha  az  igénybevevő  az  esetleges  kárért  anyagi  felelősséget  vállal.  Megkérdezi  a  Német  Kisebbségi 
Önkormányzat  Elnökét,  hogy  a  kisebbségi  önkormányzat  átvállalja-e  ezt  a  költséget.   A  kisebbségi 
önkormányzat  elnöke, Szabóné Rost Mária elmondja, hogy az NKÖ  anyagi helyzete nem teszi lehetővé, hogy 
az önrészt átvállalják.
Rövid  beszélgetést  követően  Müller  Istvánné  polgármester  asszony  összefoglalta  az  elhangzottakat. 
Kihangsúlyozta , hogy a gépjárműhasználatra a már régen esedékes és többször eltervezett szabályt el kellene 
fogadni, mert mindaddig, míg ebben egységes álláspontja nem lesz a testületnek, addig véleménye szerint csak 
hivatali célra és csak munkaidőben lehet használni a gépjárműveket. Az anyagi hozzájárulást továbbgondolásra 
ajánlja.

Miután több hozzászólás, vélemény nem hangzott el, így Műller Istvánné polgármester asszony megköszönve a 
megjelenést, az ülést   1750 órakor bezárta.  

k.m.f.

Müller Istvánné Török László
polgármester    jegyző

Reszlerné Pásztor Andrea Aradi Ferenc
jkv. hitelesítő jkv. hitelesítő
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